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VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU 2024

Ve dnech 7. – 8. června 2024 se uskutečnily volby do  
Evropského parlamentu. Zúčastnily se jich v celé ČR  
36,5 % voličů, v Bludově méně – 35,3 %. 
 Ne všechny strany získaly v Bludově alespoň jeden 
hlas (ze 30 kandidujících subjektů 4 zůstaly v Bludově 
bez hlasů. Níže uvádíme všechny, které získaly alespoň  
jeden hlas. V posledním sloupci je pro srovnání uveden 
výsledek v celé ČR.

Z Bludova kandidoval jediný občan – PhDr. Tomáš  
Skoumal jako č. 16 za navrhující stranu Moravané na 
kandidátní listině PRO vystoupení z EU. Tato kandidátka 
získala v Bludově tři hlasy, T. Skoumal, který celostátně 
získal 25 preferenčních hlasů, v Bludově nezískal žádný.

 Stanislav Balík ml.

Vážení spoluobčané, v naší obci funguje čistička  
odpadních vod bez větších problémů téměř 20 let. Díky 
bezproblémovému provozu nemusel provozovatel dosud 
výrazně zvedat stočné, jako se dělo v okolních obcích.
 Obec zaměstnává pracovníka, který dbá na správný 
chod naší čistírny. Tento pracovník musí pravidelně čistit 
česlové koše na přítoku odpadní vody do čističky. Stává 
se, že při pravidelném čištění česlových košů, bývají 
plná kolečka odpadu, který se nemůže dostat do čerpadel.  
Bývají to zpravidla hygienické ubrousky, vložky,  
plastové sáčky. Tohle jsou věci, které sem nepatří, ale  
jejich výskyt není takový problém. Tyto věci se zachytí 
v česlových koších. Velkým problémem se však stalo 
to, že si občané pletou odpadní stoku s popelnicí.  
V podzimních měsících vybírá obsluha z košů metráky  
padaného nahnilého ovoce. Během celého roku vakuované 
salámy, nahnilé brambory, slupky z brambor a zeleniny. 
V poslední době se rozmohlo vhazování vnitřností včetně 
hlav z ryb a domácího zvířectva do kanalizace. Aby tam 
někdo tyto odpady dostal, musí je vhodit přímo do revizní 
šachty u domu. Spláchnout to nelze. 
 Vy, kteří se takto zbavujete odpadu, pamatujte, že tento 
odpad bude na konci stoky někdo muset ručně vytáhnout 
a vyhodit. Svým chováním znepříjemňujete práci obsluze 
a ohrožujete chod čističky.
 Věřím, že si po přečtení článku uvědomíte, co se děje 
s odpadem ve stoce a že se podobného jednání nadále  
vyvarujete. Děkuji za pochopení.

Berka Jaromír, správa majetku obce

ČISTIČKA ODPADNÍCH VOD

Název
Hlasy Bludov Hlasy ČR

abs. % %

ANO 2011 261 30,38 26,14

SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) 182 21,18 22,27

PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 104 12,10 10,26

Starostové a osobn. pro Evropu 88 10,24 8,70

STAČILO!, KSČM, SD-SN, ČSNS 59 6,86 9,56

SPD a Trikolora 36 4,19 5,73

Česká pirátská strana 35 4,07 6,20

PRO – Jindřicha Rajchla 31 3,60 2,15

Sociální demokracie 16 1,86 1,86

Strana zelených 13 1,51 1,55

Svobodní 6 0,69 1,76

DSZ - ZA PRÁVA ZVÍŘAT 5 0,58 0,41

Klub angažovaných nestraníků 4 0,46 0,15

ČSSD 3 0,34 0,25

PRO vystoupení z EU 3 0,34 0,13

LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI 2 0,23 0,36

SEN 21 a Volt Česko 2 0,23 0,33

Liberální aliance nez. občanů 1 0,11 0,22

Mourek – politická strana 1 0,11 0,22

Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 1 0,11 0,08

Ref.o vstupu do EU bylo zman. 1 0,11 0,08

ALIANCE ZA NEZÁVISLOST ČR 1 0,11 0,50

ANO LEPŠÍ EU S MIMOZEMŠŤANY 1 0,11 0,21

REFERENDUM – Hlas Lidu 1 0,11 0,06

HLAS 1 0,11 0,21
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ODPADY – PŘÍTOMNOST A BUDOUCNOST

Mnoho občanů se začátkem roku 2024 při placení  
poplatku ptalo, proč má tak vysoký poplatek, když odpad 
třídí. Ve většině případů se jedná o problém, že domácnost, 
i když třídí, tak se třídění neprojeví na snížení množství 
směsného komunálního odpadu, kterého produkuje 
stále hodně. V dnešní době svážet černou popelnici při 
každém svozu je už přepych a takový přepych se následně  
projeví tím, že občan platí vyšší poplatek za odpad. Platná 
legislativa nutí obce a samozřejmě i jejich občany, aby 
snižovali produkci směsného komunálního odpadu  
a tím se zvyšovala míra vytříděných odpadů. Směsný  
komunální odpad je odpadem, do kterého patří odpad, 
který už nijak nelze vytřídit. 

Jak vidíte v tabulce výše, tak nás možná za pár let nečekají 
dobré časy, protože limity pro levnější skládkování jsou 
čím dál menší a poplatky za skládkování odpadu, který 
bude nad limit, se budou čím dál více zvedat. Proto je 
důležité do popelnice na směsný komunální odpad dávat 
opravdu jen to, co nemohu vytřídit.  Nedůsledné třídění 
se bude odrážet samozřejmě na zvyšujících se nákladech 
na skládkování a vše se samozřejmě projeví na zvyšování 
poplatku za odpady. Jak pozvolna či strmě se bude 
zvyšovat poplatek, je jen na vás na občanech, jak budete 
třídit. 
 V roce 2024 jsme zavedli svoz směsného  
komunálního odpadu 1 x za 3 týdny. Od tohoto počinu  
si slibujeme snížení směsného komunálního odpadu. 
Jelikož nyní má směsný komunální odpad nejdelší 
frekvenci svozu. Už je možné se dříve zbavit papíru  
a plastu, který se sváží každých 14 dní od domu  
a bioodpad, který se sváží každý týden. Pokud má nějaký 
občan problém se zápachem či hmyzem kolem popelnic, 
tak to je známkou toho, že dochází k nedostatečnému 
třídění odpadů, který v popelnici končí. Na rostlinné 
či živočišné zbytky může každý občan využít speciální 
popelnice na gastroodpad, které jsou po obci rozmístěny. 
Vše je jen o tom, jestli člověk chce nebo nechce, proto 
ještě jednou prosíme, třiďte odpad. Výše poplatku  
závisí na tom, jak dobře budete třídit a hlavně, kolik 
vyprodukujete komunálního odpadu v černé popelnici. 
Jelikož toto je odpad, u kterého je nejzásadnější jeho 
množství snižovat.

Lucie Šoupalová, referent ŽP OÚ

Za rok 2023 byla likvidace směsného komunálního  
odpadu nejdražší položkou v nákladech za odpady. Za 
svoz a likvidaci 451 tun směsného komunálního odpadu 
obec zaplatila 1 310 tisíc (v přepočtu na jednoho občana 
to vychází 429,- Kč = můžeme říci, že skoro polovina 
základního poplatku na občana jde na náklady za směsný 
komunální odpad). V přepočtu na občana to vychází cca 
147 kg směsného komunálního odpadu. Někdo si může 
říct, že to je málo, ale na druhou stranu, již v roce 2029  
je limit pro levnější ukládání zbytkového odpadu na  
skládku pouze 120 kg na občana. Avšak na skládce 
nekončí pouze směsný komunální odpad.
 Opravdu je potřeba si říci, jestli vše, co dávám do 
popelnic na směsný komunální odpad, tam skutečně patří. 
Jelikož svoz např. 120 l u čtyřčlenné rodiny každých  
14 dní je opravdu hodně a někde je něco špatně.
 Žijeme v době, kdy se už nikdy poplatek za odpady 
nebude snižovat. Při správném třídění je možné  
regulovat ne tak strmý růst poplatku za odpady. Ke 
snižování poplatků za odpad nedochází kvůli rostoucím 
nákladům za svoz a likvidaci odpadů, a zároveň k tomu 
nenahrává fakt, že každá obec má každý rok určitý 
limit odpadů, které může uložit na skládku za nižší  
skládkovací poplatek. 

2024 2025 2026 2027 2028 2029

Limit/občan, který 
je možný uložit na 
skládku za snížený 
skládkovací 
poplatek

170 kg 160 kg 150 kg 140 kg 130 kg 120 kg

Snížený skládkovací 
poplatek/t

500,- 500,- 600,- 600,- 700,- 700,-

Zvýšený skládkovací 
poplatek/t

1250,- 1500,- 1600,- 1700,- 1800,- 1850,-

VÝMĚNA PRASKLÝCH POPELNIC
Obecní úřad Bludov upozorňuje občany, 

že svozová společnost 
Recovera Využití zdrojů a.s. 

nebude vyměňovat občanům prasklé 
popelnice, které nesplňují požadavky 

normy EN 840. To znamená, že nebudou 
vyměňovány popelnice, které pochází 

z Číny a tuto normu nesplňují. 

Děkujeme za pochopení
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JAKÉ BATERIE SBÍRÁME V MÍSTĚ ZPĚTNÉHO ODBĚRU

Přinášíme vám informace, jaké druhy baterií lze  
odevzdat v místě zpětného odběru v naší obci. 
Přenosné spotřebitelské baterie můžete odevzdat 
na OÚ Bludov a také veškeré níže uvedené baterie 
můžete donést k budově zpětného odběru nad  
zámkem u č. p. 593. 

 PŘENOSNÉ SPOTŘEBITELSKÉ BATERIE
 - jedná se např. o monočlánkové baterie  
   z ovladačů, hodinek, atd.

 MOKRÉ A STARTOVACÍ BATERIE
 - jedná se o startovací baterie, olověné 
   a kadmiové akumulátory s tekutým 
   či gelovým elektrolypem

 BATERIE Z ELEKTROKOL
 - jedná se o dobíjecí články a baterie 
   z elektrokol, elektrokoloběžek, e-skútrů 
   apod. v pevném obalu

 MALÉ DOBÍJECÍ BATERIE
 - jedná se o dobíjecí články a baterie pro 
   mobilní telefony, notebooky, aku-nářadí, 
   powerbanky, e-cigarety apod. v pevném obalu

 VELKÉ AKUMULÁTORY
 - např. baterie z fotovoltaických systémů, 
   baterie z elektromobilů apod.
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PLUKOVNÍK GENERÁLNÍHO ŠTÁBU Ing. JAROSLAV KUBA
ROZHOVORY SE ZAJÍMAVÝMI LIDMI Z BLUDOVA ČI S BLUDOVEM SPOJENÝMI VI.

Patří mezi vysoké a vlivné důstojníky Armády České  
republiky. V Bludově vyrostl, absolvoval místní základní 
školu, v Bludově žije jeho maminka a sestra. O kom je 
řeč? O plukovníku generálního štábu Jaroslavu Kubovi. 
Mám za to, že z bludovských rodáků nikdo v historii  
nedosáhl za svého života tak vysoké vojenské hodnosti 
jako Jarda. Je válečným veteránem z Balkánu, Afghánis-
tánu a Iráku. Hrál také významnou roli při řešení covidové 
epidemie, kdy byl za armádu členem ústředního krizového 
štábu, stejně jako při řešení uprchlické krize po začátku 
současné války na Ukrajině. 
 
Jardo, můžeš se čtenářům Bludovanu krátce představit? 
Přece jenom je to už skoro čtyřicet let, co jsi opustil  
bludovskou základní školu a šel studovat na střední  
vojenskou školu...
Stando, máš pravdu, je to již dlouho, co jsem odešel  
studovat vojenské gymnázium v Moravské Třebové,  
následovala Vojenská akademie v Brně, obor zbraně  
a munice a kurz Generálního štábu na Centru 
bezpečnostních a vojenskostrategických studií – válečné 
škole, Univerzity obrany v Brně. V armádě jsem 34 let  
a za tu dobu jsem zastával různé pozice v oblasti logistiky, 
a to i v zahraničních operacích.

Jaké máš vzpomínky na dětství v Bludově?
Na dětství vzpomínám hrozně rád, byli jsme skromní, 
co zrovna bylo, z toho jsme se s bratrem Petrem  
a sestrou Lenkou těšili. Vzpomínám na to, že se nám 
rodiče věnovali, jak jsme celé dny trávili venku nebo  
v leteckém modelářském kroužku, byla to neopakovatel-
ná doba. Když vzpomínám, tak i na to, že už tady není 
můj táta, prarodiče, někteří kamarádi, spolužáci, učitelé  
a sousedé.

Jak se odvíjel Tvůj život poté, co jsi odešel studovat?
Můj život je ve znamení nedostatku času na vše, co 
bych chtěl stihnout. Navštívil jsem dost míst u nás  
i v zahraničí, ale především jsem poznal spoustu  

báječných lidí, kteří toho hodně dokázali a prožili. Po 
ukončení studia jsem jako poručík začínal v průzkumné 
jednotce ve Velké Hleďsebi u Mariánských Lázní. Krátce 
jsem působil v Táboře a několik let ve Staré Boleslavi  
u logistických jednotek. Postupoval jsem v kariéře a teď 
pracuji na Generálním štábu Armády České republiky  
v Praze.

Jak jsi již zmínil, působíš v současnosti na generálním 
štábu. Předpokládám, že před tím jsi působil i na jiných 
místech v armádě...
V armádě nejsi nikdy dlouho na jednom místě, a pokud 
tě to baví, můžeš poznat praktický celý svět. V roce 
1999 jsem byl na misi SFOR v Bosně a Hercegovině  
a v roce 2014 jsem velel národnímu podpůrnému prvku  
v misi ISAF na mezinárodním letišti Kábul v Afghánistánu. 
Krátce jsem se zastavil i v Iráku. V misích to není nikdy 
jednoduché, jedná se o oblasti postižené ozbrojeným  
konfliktem nebo katastrofou a většinou nikdo není 
připraven na to, co tam uvidí. Postrádáš rodinu, obyčejné 
věci a denní starosti, které jsou u nás samozřejmostí. 
V Afghánistánu to bylo o to tragičtější, že 8. července 
2014 jsme přišli při sebevražedném útoku o pět našich 
kamarádů, čest jejich památce. V armádě jsem poznal 
přátele na celý život a naučil se týmové práci, protože 
sám vše nezvládneš, věřit zkušenostem starších a přežít 
v obtížných podmínkách. Když mysl říká, že něco 
nedokážeš, jde to téměř vždy překonat.
 
Jaká byla Tvoje role v celostátním ústředním krizovém 
štábu (ÚKŠ) při řešení covidové pandemie?
Od dubna 2020 jsem zastupoval náčelníka Generálního 
štábu na zasedáních ÚKŠ a stálé pracovní skupiny  
k problematice boje s COVID-19, kde jsem koordinoval 
požadavky k asistenci armády, která pomáhala na mnoha 
místech. Zmíním asistenci v domovech důchodců, 
domovech pro seniory a domovech s pečovatelskou 
službou, zdravotnických zařízeních, dokonce i v dětském 
domově. Přepravu zdravotnického materiálu, testování  
a sběr vzorků, zabezpečení provozu Národního očkovacího 
centra, nasazení řidičů pro záchrannou službu, Chytrou 
karanténu, zabezpečení krajských a senátních voleb v roce 
2020, zabezpečení zvláštního způsobu hlasování do Posla-
necké sněmovny Parlamentu ČR v roce 2021. 
 Následovalo zvládání uprchlické krize v souvislosti  
s válečným konfliktem na Ukrajině, kde připomenu 
výstavbu humanitární základny pro násilně vysídlené 
osoby na Slovensku, nasazení vojenských psychologů ve 
prospěch Národního asistenčního centra pomoci Ukrajině 
a dočasné umístění uprchlíků ve vojenských ubytovacích 
zařízeních. Práce v ÚKŠ pro mě skončila po téměř čtyřech 
letech v únoru 2024, byla to zajímavá zkušenost v oblasti 
zvládání krize nevojenského charakteru. Důležitá byla  
spolupráce se základními složkami integrovaného 
záchranného systému při záchranných pracích po živelné 
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pohromě způsobené větrnou smrští na jižní Moravě  
a likvidace požáru v Hřensku.

Co máš v armádě na starosti nyní?
Jsem náčelníkem odboru logistiky Velitelství pro operace 
na Generálním štábu AČR v Praze. Můj tým plánuje  
a realizuje logistické a zdravotnické zabezpečení vojáků 
na území ČR při krizových situacích a v zahraničních  
operacích NATO, EU a OSN. Zjednodušeně si pod tímto 
lze představit proces od plánování, uzavření mezinárod-
ních smluv, přesunů, zabezpečení materiálu a služeb  
v místě nasazení, oprav a údržby, až po zásobování  
a střídání jednotek. Značnou část osobních a nákladních 
přeprav zabezpečujeme letecky a po železnici.   
 
Řekneš nám něco o své rodině?
Syn Ondřej se osamostatnil a nedávno s partnerkou  
zakotvil v Českých Budějovicích. Bydlel jsem třináct let 
v Mariánských Lázních a v současné době šestnáctým 
rokem v Mladé Boleslavi.

Co děláš ve volném čase, máš čas i na nějaké koníčky?
Snažím se žít aktivně, především jde o turistické, vodácké 
nebo cyklistické výlety, srdcovou záležitostí jsou pro 
mě Český ráj, Kokořínsko a Krkonoše. Občas podniknu  
i zážitkové aktivity, jako je lednové přespání na Sněžce  
a letos v dubnu jsem zvládl pochod na 100 km za 24 hodin. 
Jako válečný veterán se angažuji v Jednotě Československé 

P. ALOIS BŘEZINA – ČTYŘICET LET OD JEHO ÚMRTÍ
V polovině července uplyne čtyřicet let od úmrtí statečného 
bludovského rodáka-kněze, vězně komunistického režimu 
P. Aloise Březiny. Narodil se 14. listopadu 1905 na  
čp. 95 (jeho otci a bratrovi se říkalo „Dudák“). Vstoupil 
do redemptoristického řádu, na kněze byl vysvěcen  
29. června 1932 v Praze, primici (první mši svatou) slavil 
před dvaadevadesáti lety 5. července 1932 v Bludově. Po 
vysvěcení působil v řádovém domě v Července, v letech 
1935–1939 na východním Slovensku v rámci tzv. východ-
ního obřadu (řeckokatolické církve). Po vzniku Sloven-
ského státu se vrátil do českých zemí. V roce 1949 byl  
z politických důvodů odsouzen a krátce poté amnestován. 
V dubnu 1950 jej dostihla „Bartolomějská noc“ českých 
klášterů a řeholníků. V následujících letech byl inter-
nován v nejpřísnějším koncentračním táboře pro kněze – 
v Želivu. V tomto kněžském vězení se potkal se dvěma 
dalšími bludovskými rodáky – kněžími: s redemptoristou 
P. Jarolímem Adámkem (svým bratrancem) a kapucínem 
P. Karlem Mansuetem Stonem, stejně jako s bludovským 
farářem P. Oldřichem Koutným.
 Po návratu na „svobodu“ mu komunistická moc odmít-
la udělit státní souhlas k duchovnímu působení. Žil u své 
sestry v Zašové, kde také pracoval v zahradnictví. V roce 

obce legionářské v Mladé Boleslavi, kde se snažíme  
uchovávat a předávat tradice, za kterých vznikla  
samostatnost našeho národa, ale i připomínat významné 
události z naší historie. 
 
Máš v Bludově nějaké oblíbené místo?
Pokud Tvou otázku vezmu s humorem, tak je to místo 
za stolem, když máma něco dobrého uvaří. V nedávné 
době jsem v Bludově investoval do bydlení a vracím se 
teď častěji znovu objevovat stará místa. Zmíním třeba 
houpačku s krásným výhledem na Chocholíku.    
 
Co bys popřál Bludovu a Bludovákům?
Bludovu bych popřál, aby byl místem, kam se všichni rádi 
vracejí. Bludovákům přeji, aby se jim v obci dobře žilo  
a současně, aby byli aktivní při spolurozhodování  
o vlastní budoucnosti. 

Děkuji Ti za rozhovor. Je úžasné, jak dobrodružný život 
může prožít Bludovák narozený v sedmdesátých letech. 
A ještě úžasnější je vidět někoho, kdo vznešená slova  
o službě vlasti dokáže přetavit do skutečných činů. Ať  
se Ti i nadále daří – což je vlastně přání nejenom pro 
Tebe, ale pro nás všechny, protože bohužel v posledních 
letech vidíme, jak nesamozřejmá je svoboda země hájená  
schopnou armádou.

Stanislav Balík ml.
foto: soukromý archiv J. Kuby

P. ALOIS BŘEZINA 

1968, v souvislosti s politickým oteplením, došlo k obno-
vení řeckokatolické církve, která je v unii s Římem. Stát 
mu nabídl, že mu bude udělen státní souhlas, ovšem pouze 
pro tuto řeckokatolickou církev, která působila jen na 
východním Slovensku. Touha po možnosti řádné kněžské 
služby byla silná, a tak P. Březina tuto nabídku přijal  
a vrátil se na místa svého dávného působení. Na Sloven-
sku působil ve Stropkově a později v Brezničce, kde také 

Breznička 1982.
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14. července 1984 zemřel. V obou těchto místech se pro-
jevil jako horlivý pastýř, který přivedl zpátky do jednoty 
s Římem řadu věřících, kteří byli na počátku padesátých 
let nuceni přestoupit k pravoslaví. Usmiřoval mnohdy 
zdánlivě nesmiřitelné rozdíly tak, že jej za to dokonce 
ocenily tamní státní orgány.
 Níže přetiskujeme zajímavý článek, který o P. Březinovi 
vyšel před pěti lety v Zašovských novinách 2/2019.  
V Zašové totiž „Pátr Lojzek“, jak mu říkali jeho blízcí, 
prožil dlouhou část svého života. Pamětník na něj vzpomíná 
slovy: „Skoro dvacet let patřil mezi nepřehlédnutelné 
zašovské postavy se svým slamákem a zeleným bicyklem.“

Stanislav Balík ml.

P. ALOIS BŘEZINA – PONĚKUD OPOŽDĚNÁ VZPOMÍNKA
Starší Zašovjané si ho dobře pamatují. Byl to kněz,  
redemptorista, který se tak znelíbil komunistickému 
režimu, že 18 let nesměl vykonávat své kněžské povolání. 
Letos od jeho smrti uplyne už 35 let. Časopis slovenských 
řeckokatolíků Svetlo otiskl tehdy tuto zprávu:   
„Dňa 14. júla 1984 ukončil svoju pozemskú púť otec Alois 
Jozafát Brezina. Usnul pokojne, posilnený sviatosťami 
umierajúcich. Narodil sa 14. novembra 1905 v Bludove 
na Morave. Z desiatich súrodencov bol štvrtým. Rodičia 
mu dali príklad zbožnosti a pracovitosti. Bol obdarený 
schopnosťami ducha a ako študent vynikal vo všetkých 
predmetoch. Na kňaza bol vysvätený 29. júna 1932 v Pra-
he. Bol rímskokatolíckym kňazom, ale ako nadšený ctiteľ 
sv. Cyrila a Metoda prijal obrad gréckokatolícky. Ako 
mladý kňaz pôsobil tri roky v Stropkove. 
 Záver svojho života ukončil medzi gréckokatolíkmi  
v Brezničke, kde pôsobil od roku 1971 až do smrti. Jeho 
životná cesta nebola ľahká. Bol viackrát vážne chorý. Tri 
roky bol väznený v nemeckom koncentračnom tábore 
blízko Bayreuthu. Posledné bolesti ťažkej nemoci znášal  
s odovzdanosťou do vôle Božej. Bol duchovným synom 
sv. Alfonza a jeho verným nasledovníkom. Veriaci si ho 
vážili pre jeho kňazskú horlilvosť. Rád každému pomáhal, 
vedel tešiť trpiacich aj obveseliť štipkou humoru. 
 S nebohým sa rozlúčilo veľa kňazov, medzi nimi aj  
spolubratia z rodnej Moravy a skupina príbuzných, za 

P. Březina v zašovském kostele.

Před kostelem sv. Cyrila a Metoděje ve Stropkově.

veľkej účasti vďačných veriacich.“ 
 Nedá se přehlédnout, že v citovaném článku se mluví 
o mládí a stáří, ale ani slovem o střední etapě života  
P. Březiny. Politická realita roku 1984 to neumožňovala.
 Na železniční trati Olomouc – Mohelnice je stanice 
Červenka. Obec mnohem menší než Zašová, přesto zde 
zastavují i některé rychlíky. Za nádražím stojí kostel, na 
který přímo navazuje jiná velká budova. Původně tu byl 
jen malý zámeček, který vznikl jako soukromá „čekárna 
na vlak“. Později objekt získali redemptoristé, přebudovali 
jej na klášter a střední školu a přistavěli i zmíněný  
kostel sv. Alfonse, což vysvětluje, proč je v Července  
kostel hned u nádraží.
 Právě v tomto klášteře začal po válce působit P. Alois 
Březina a jako vzdělaný a aktivní kněz se stal záhy jeho 
představeným. Ne na dlouho.  V neděli 17. července 1949 
se měl ve všech moravských kostelích číst list arcibiskupa 
Josefa Matochy, komunističtí úředníci to však zakázali.  
P. Březina věc vyřešil nesmírně vtipně, ale současně 
odvážně. Chytil se toho, že podle ústavy je Československá 
republika demokratický stát a veškerá moc vychází z vůle 
pracujícího lidu. On měl pracujícího lidu plný kostel, tak 
nechal hlasovat, zda má arcibiskupův list přečíst…
 Odplata se dostavila brzy – byl obviněn z podvra-
cení republiky. (V průběhu let 1948–64 bylo na základě 
podobně absurdních obvinění odsouzeno pouze z tohoto 
řádu redemptoristů 52 řeholníků k celkovému trestu 303 
let + 1 x doživotí.) P. Březina měl protentokrát štěstí – byl 
brzy amnestován. Do svého kláštera se však vrátil jen na-
krátko, protože už v noci ze 13. na 14. dubna 1950 proběhla 
tzv. „akce K“, kdy byly násilně zlikvidovány všechny 
mužské řády u nás. P. Březina byl následně jako stovky 
jiných protiprávně držen v klášteře Želiv přeměněném 
na internační tábor. Když se po letech dostal na svobodu, 
jeho klášter v Července už využívala armáda. Azyl našel  
u rodiny své sestry, která žila v Zašové. Její manžel zde 
měl zahradnictví (pan Lev), a i když také tento rodinný 
podnik si už přivlastnil stát, rodina původního majitele 
mohla pod hlavičkou JZD v zahradnictví nadále pracovat. 
Tak se i P. Alois Březina stal zaměstnancem družstva. 
 Zašovský farář P. Karel Boháč byl knězem vel-
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Před kostelem v Brezničke.

mi oblíbeným, ale i občansky statečným. Se slovy, že 
kněz patří na faru, nabídl P. Březinovi k bydlení jeden 
pokoj. Později P. Březina občas vypomáhal při poutích 
a jiných slavnostech u oltáře jako přisluhující, ale i to 
bylo „na hraně“, protože měl stále zákaz působit jako 
kněz. Zašovské ministranty učil a zkoušel z „latinky“  
a ti z něj měli větší respekt než z pana faráře. Při službě 
u oltáře vyžadoval od ministrantů kázeň a důstojné  
chování, mimo kostel však bylo vše jinak. Zastával heslo:  
„Smutný svatý – špatný svatý“. S dětmi chodil na farní  
zahradu – jak říkal – zobat ovoce a podnikal s ministranty  
i s dalšími dětmi výlety na známá místa v okolí. 
 V době politického uvolnění roku 1968 mu byl 
konečně navrácen státní souhlas k výkonu kněžského  
povolání. P. Březina, ač už byl v důchodovém věku, bez 
zaváhání přijal nabízené místo na východě Slovenska blíz-
ko Dukelského průsmyku, kde se většina obyvatel hlásila 
k řeckokatolické církvi, a to navzdory tvrdé perzekuci  
a až do roku 1968 komunistickým režimem podporované 
snaze rozšířit zde vliv ruského pravoslaví. P. Alois Březina 
tam zpočátku neměl snadnou pozici, ale díky své otevřené 
povaze dokázal překonat všechnu nevraživost a přispět  
k usmíření a k dobrému vzájemnému soužití, což prý  
nakonec ocenily i tamní státní orgány. 
 P. Březina je pohřben v řádovém hrobě na hřbitově  
ve Stropkově a jeho farníci z malé vesničky Breznička  
o něm dodnes mluví jako o vzácném člověku.

Josef Krůpa
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Dne 11. července 2024 si připomeneme 
3. výročí úmrtí paní 
Oldřišky Divišové
S láskou a úctou vzpomínají manžel 
Vladimír, dcera Lenka s rodinou, 
synové Roman a Marek s rodinami. 

Dne 13. července 2024 uplyne 10 let, 
co nás tragicky opustil pan 
Miroslav Matějček
Kdo ho znal, jistě nezapomněl a ve 
vzpomínkách mu zůstal tak, jako s láskou 
vzpomínají manželka a dcera s rodinou.

Kdo žije v srdcích těch, 
které opustil, nikdy neodešel…

Dne 2. července 2024 uplyne 10 let  
ode dne, kdy nás opustil náš drahý tatínek  
a dědeček pan 
Karel Bank
S úctou a láskou vzpomínají syn s rodinou. 
Vzpomeňte s námi. Děkujeme. 

Letošní rok vzpomínáme také na nedožité 
90. narozeniny naší drahé maminky 
a babičky paní 
Hedviky Bankové 
S úctou a láskou vzpomínají syn s rodinou. 
Vzpomeňte s námi. Děkujeme.

VZPOMÍNKA

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti
V měsíci červenci oslaví 
významné životní jubileum:
Alois Kubíček
Josef Matura
Viktorie Kubíčková
Marie Jánětová
Vladimír Navrátil
Jaroslav Dobeš
Jana Franková
Vladimír Šimek
Zdeněk Plhák
V měsíci srpnu oslaví 
významné životní jubileum:
Antonín Pur
Jaroslav Kulhaj
Ludmila Matějíčková
Jan Smetana
František Matějíček
Božena Feitová
Marie Holinková
Milan Klimeš

   Maminky neumírají, 
maminky jenom usínají, 

aby se každé ráno probouzely 
ve vzpomínkách svých dětí.

Dne 9. srpna 2024 vzpomeneme nedožité 
95. narozeniny naší drahé maminky, 
babičky, prababičky a praprababičky paní 
Jaroslavy Matějíčkové
Za tichou vzpomínku děkujeme všem, 
kdo jste ji znali a měli rádi. S láskou 
vzpomínají syn Jaroslav a dcery 
Jana a Zdenka s rodinami.

Dne 6. července 2024 oslaví 
naše milovaná maminka, 

babička a prababička 

Viktorie Kubíčková 
krásné životní jubileum 
a my jí z celého srdce přejeme 

zdraví, lásku a spoustu šťastných 
chvil v kruhu rodiny a přátel.

Přejí syn Miroslav, dcera Blanka, 
Liba a vnoučata s rodinami.

Dne 15. července 2024 oslaví své 
50. narozeniny pan Mirek Breckl. 
Dne 23. února 2024 oslavila stejné výročí 

paní Bronislava Brecklová.
Všechno nejlepším hlavně hodně zdravíčka, 

štěstíčka, pohody a radost z vnoučátek 
Vám oběma přeje mamka. 

DOVOLENÁ V KULTURNÍM DOMĚ 
BLUDOV – ZAVŘENO 19. – 23.8. 

Příspěvky do Bludovanu dodávejte osobně do 
15.8. nebo do 20.8. elektronicky na e-mailovou 

adresu bludovan@bludov.cz
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To nejzásadnější z hudby od 60. let až po přelom tisíciletí 
nabídne G’oldies party no. 2. Ta první s pořadovým  
číslem 1 ukázala, že si lidé rádi připomínají hity svého 
mládí, rádi tančí v jakémkoliv věku a rádi se baví. Tak  
si to pojďme zopakovat v sobotu 9. listopadu. Startuje  
se v 19 hodin. 
 „Letos v každé dekádě, kromě diska a popu,  
zabrousíme tak trochu do dalších žánrů, proto nese 
G´oldies party podtitul Criss Cross. Budeme opět hledat 
ty zásadní skladby, které jsou známé a staly se hity, ať už 
šlo o country, rock, blues nebo pozdější grunge,“ přiblížil 
Zbyněk Poisl, spoluautor myšlenky G’oldies party a DJ  
s tím, že letošní taneční večer zpestří profesionální  
lektor tance Adam Chytil se svou taneční partnerkou. 
 Velká hudební show je určená všem generacím. Svoje 
hity zde najde i mladší generace, řada skladeb se i dnes 
hraje na diskotékách. Z každé dekády zazní zhruba  
15 českých i světových hitů od více než stovky interpretů. 
Půjde ale o jiné písničky než v předchozím roce.
 Předprodej a rezervace vstupenek na akci zahájí v září 
v kanceláři kulturního domu. Cena v předprodeji činí  
200 korun, na místě pak bude vstupné 250 korun. Dobový 
dress code se loni osvědčil, kreativitě se meze nekladou. 

BH

G’OLDIES PARTY NO. 2

G’oldies party 
Criss - Cross no.2

aneb Hity napříč stoletím

9. listopadu 2024 v 19:00 hod

Další porce hudebních hitů od 50. do 90.let
uvádějí J&Z DJ’s

Velký sál Kulturního domu v Bludově

Dress code: dobové oblečení vítáno
Bohaté občerstvení zajištěno

Vstupné: 200,- Kč v předprodeji (od 2. září v KD), 250,- Kč na místě



6.7.   8:00     13. ročník turnaje v plážovém volejbale /Vlčí důl/
9.7.   10:00    Kniha v lázni: Markéta Pilátová (pro děti) /MŠ Bludov/
9.7.   18:00    Kniha v lázni: Markéta Pilátová (pro dospělé) 
   /Kavárna v oranžerii/
13.7.  16:00   Kniha v lázni: Karin Lednická /zámek/
13.7.  19:00   KHS: Dvořák a ti druzí: Moyzesovo kvarteto (SK) 
   /zámek/
13.7.  20:00   Captain Morgan Party /Vlčí důl/
19.7.  16:00   11. Slavnosti koupaliště – Den pro děti /Vlčí důl/
20.7.  18:00   11. Slavnosti koupaliště – Rocková noc – Harlej 
   /Vlčí důl/
21.7.   15:00  11. Slavnosti koupaliště /Vlčí důl/
10.8.              Turnaj dvojic v plážovém volejbale /Vlčí důl/
16.8.              End of Summer Fest – Láďa Křížek a Kreyson /Vlčí důl/
24.8. 12:00 Myslivecké odpoledne /chata Vlčí důl /
30.8.  17:00   Tančírna aneb Čaj o páté /KD/
1.9.    10:00   Pohádkový les /u kostelíčka/
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ÚČASTNÍCI VIRTUÁLNÍ UNIVERZITY TŘETÍHO 
VĚKU NAHLÉDNOU DO BAROKNÍHO ŽIVOTA

Každodenní život v barokních Čechách a na Moravě 
bude tématem zimního kurzu Virtuální univerzity třetího 
věku. Studovat mohou osoby se statutem důchodce nebo  
invalidní důchodce bez rozdílu věku. Studijní poplatek činí 
400 korun. Přednášky budou probíhat od úterý 1.10.2024 
od 14:15 hodin jednou za 14 dní po 1,5 hodinách  
v Obecním klubu Bludov.
 Pokud senior absolvuje šest kurzů, je pozván na 
slavnostní promoci do auly ČZU v Praze, kde obdrží 
Osvědčení o absolutoriu Univerzity třetího věku.  
Zájemci o studium se mohou už nyní hlásit přímo  
v Kulturním domě Bludov. 
 Podle motta této výuky přichází vzdělání za seniory 
přímo do místa jejich bydliště. Proto ve spolupráci  
s Provozně ekonomickou fakultou České zemědělské  
univerzity v Praze vznikají v regionech a obcích 
konzultační střediska, kde se mohou zájemci vzdělávat  
v různých oblastech. 

Každodenní život v barokních Čechách a na Moravě
• Organizační garant: Provozně ekonomická fakulta  
  ČZU v Praze
• Výukový garant: prof. PhDr. Jaroslav Čechura, DrSc.

Když se díváme na dějiny určité doby, vždy jakoby 
podvědomě začínáme u vladařů – králů, císařů či v mo-
derní době prezidentů. Ale české dějiny neměly jen Karla 
IV., Jana Žižku či Valdštejna. Žily tam generace jakoby  
„zapomenutých“ prostých lidí, mužů a žen. Ti přece 
museli mít také své dějiny, své životní příběhy. Pokud 
archivy nabídnou dostatek dokumentů, můžeme je stu-
dovat se stejným zájmem a úspěchem jako korunované 
hlavy. A tak tento kurz sleduje každodennost těchto lidí, 
kteří žili před staletími na českém venkově, a nabízí  
témata, jež osvětlují život našich předků v celé šíři. Sem 
patří také kriminalita, sex, životní běh prosté ženy, ale pro 
severní Moravu také čarodějnické procesy či osobnost  
s nimi těsně spjatá – H. F. Boblig. Tato témata prozrazují,  
že venkovský život nebyl jen o práci, robotě, ale bylo tam 
mnoho zajímavých příběhů někdejších živých lidí, jejichž 
osudy mohou přinést jiný pohled na naši minulost. A toto 
poznání představuje hlavní smysl celého cyklu přednášek.

ZÁJEMCI SE MOHOU HLÁSIT:
- osobně v kanceláři KD Bludov
- e-mailem kulturni.dum@bludov.cz
- telefonicky 583 238 177

Máte rády pohyb? A co třeba v rytmu latinsko-amerických 
tanců? Přijďte se naučit ladným, smyslným pohybům 
ve jménu latiny pod vedením profesionálního tanečníka  
a mistra ČR v latinsko-amerických tancích Adama Chytila. 
 Kurzy odstartují v úterý 24. září v 18 hodin  
v Kulturním domě Bludov. Délka jedné lekce bude jeden  
a půl hodiny. Kurzovné činí 200 korun za lekci, tedy  
celkem za deset lekcí 2000 korun. „Bude se tančit  
Salsa, Chacha, Bachata a další… Kardio, ale esteticky  
a s úsměvem na tváři v Kulturním domě v Bludově. 
Všechny jste vítány!“ zve lektor Adam Chytil. 

Zájemkyně se mohou hlásit v kanceláři kulturního domu 
nebo e-mailem na kulturni.dům@bludov.cz 

KURZ LATINSKO-AMERICKÝCH TANCŮ

POZVÁNKA NA AKCE  POZVÁNKA NA AKCE  
V ČERVENCI A SRPNU: V ČERVENCI A SRPNU: 
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Děti čeká spousta zábavy a zážitků. Máme připraveny
soutěže s motivy těch nejznámějších pohádek.

Pohádkový les bude probíhat souběžně s tradiční
poutí ke sv. Rozálii. Občerstvení na místě zajištěno.

Těšíme se na vás.

POHÁDKOVÝ LES
1. 9. 2024 

od 10:00 do 16:00

Skautské středisko Františka
Pecháčka Bludov srdečně zve

všechny děti i rodiče na

u kostelíčka Božího Těla 

KLÁŠTERNÍ HUDEBNÍ SLAVNOSTI  
NA ZÁMKU BLUDOV

Moyzesovo kvarteto, jedno z nejuznávanějších 
smyčcových kvartet Slovenska, představí v Bludově svou 
interpretaci díla Antonína Dvořáka v kontextu dalších 
světových autorů. Nebude chybět ani zástupce slovenské 
hudby, bude jím Alexander Moyzes.
Program: 
J. Haydn: Smyčcový kvartet C-dur, op. 33 č. 3 (Ptačí)
A. Moyzes: Smyčcový kvartet č. 2 in D, op. 66
A. Dvořák: Smyčcový kvartet F-dur č. 12, op. 96  
„Americký“ Alžběta Janků, Agentura J+D

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

DEN DĚTÍ + HUDEBNÍ VEČER

TURNAJ TROJIC V PLÁŽOVÉM VOLEJBALE

CAPTAIN MORGAN PÁRTY

11. SLAVNOSTI KOUPALIŠTĚ 

DEN PRO DĚTI + LETNÍ KINO

ROCKOVÁ NOC –  KAPELA HARLEJ

ODPOLEDNE (NEJEN) PRO SENIORY 

TURNAJ DVOJIC  V PLÁŽOVÉM VOLEJBALE

END OF SUMMER FEST – LÁĎA KŘÍŽEK A KREYSON 

2. ROČNÍK VINOBRANÍ

30. 4.

1. 6.

6. 7.

13. 7.

19. 7.- 21. 7.

19. 7.

20. 7.

21. 7.

10. 8.

16. 8.

28. 9.

SEZÓNA NA VLČÁKU

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

DEN DĚTÍ + HUDEBNÍ VEČER

TURNAJ TROJIC V PLÁŽOVÉM VOLEJBALE

CAPTAIN MORGAN PÁRTY

11. SLAVNOSTI KOUPALIŠTĚ 

DEN PRO DĚTI + LETNÍ KINO

ROCKOVÁ NOC –  KAPELA HARLEJ

ODPOLEDNE (NEJEN) PRO SENIORY 

TURNAJ DVOJIC  V PLÁŽOVÉM VOLEJBALE

END OF SUMMER FEST – LÁĎA KŘÍŽEK A KREYSON 

2. ROČNÍK VINOBRANÍ

30. 4.

1. 6.

6. 7.

13. 7.

19. 7.- 21. 7.

19. 7.

20. 7.

21. 7.

10. 8.

16. 8.

28. 9.

SEZÓNA NA VLČÁKU

členové HONEBNÍHO SPOLEČENSTVA 
mají občerstvení ZDARMA.

ÉÉ
na chatu do Vlčího dolu,

které se koná 

v sobotu 24. srpna 2024 
od 12 hodin

MYSLIVECKÉ SPECIALITY 

BOHATÉ OBČERSTVENÍ

MYSLIVECKÁ TOMBOLA

ATRAKCE PRO DĚTI

Na setkání s širokou veřejností 

se těší bludovští myslivci.

Myslivecký spolek 
“Hubert Bludov”

Vás zve na

MYSLIVECKÉ
ODPOLEDNE
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Dne 1.června proběhl na nohejbalovém kurtu na víceúčelovém 
sportovišti u hasičárny 3. ročník Memoriálu Evži Fazora – turnaj 
v nohejbale trojic. Tentokrát však týmy více než mezi sebou 
bojovaly společně s počasím, které bylo jako na houpačce.  
Nakonec, přes přeháňky i větší průtrže, vymetání vody z kurtů  
a podobně, se podařilo celý turnaj odehrát.
 Celkem se turnaje zúčastnilo 10 družstev. Prvenství patří 
Emil týmu s hráči z Postřelmova, Zábřeha a Šumperka, druhé 
místo putovalo do Zábřeha, třetí do Postřelmova a čtvrté místo 
podrželi borci z Bludova. Všechna družstva byla odměněna za 
svůj výkon cenami, které jsme obdrželi nebo mohli pořídit díky 
sponzorům turnaje, kterým patří velký dík.
 Poděkování patří také celému realizačnímu a přípravnému 
týmu, díky kterému celý turnaj proběhl na jedničku.
 Děkujeme též všem zúčastněným družstvům za úžasné  
sportovní výkony a kamarádský přístup. Budeme se těšit na další 
ročník.

MEMORIÁL EVŽI FAZORA

POUTNÍCI LETOS KE KOSTELÍČKU DORAZILI 
I PŘES NEPŘÍZEŇ POČASÍ

UDÁLO SE

Sponzoři turnaje: Jaroslav Janko (Bludov), Obec Bludov,  
Luděk Březina (Bludov), Pavel Hegedüs (Bludov), 
Jaroslav Jarmer (Bludov), Bohuslav Los (Bludov),  
Večerka Dan Bludov, Hostinec pod kostelem Bludov,  
KEDUL Šumperk, Pneucentrum Matěj Bludov,  
Kulturní dům Bludov, Obec Bludov.
    za Nohejbal klub Bludov, z.s.

Evžen Fazor, předseda

Máme za sebou další ročník tradiční hlavní pouti konané 
v kostelíčku Božího Těla nad Bludovem. Poutní slavnosti 
začaly už v pátek odpoledne eucharistickým průvodem od 
kaple svatého Josefa v Hrabenově, následovala mše svatá. 
V sobotu odpoledne se v kostelíčku uskutečnil koncert 
ženského pěveckého sboru Slavice a také chrámového 
sboru z Bludova. Návštěvníci se v lipové aleji sešli také 
na již tradiční akci „Ke kostelíčku na pivo“. Nedělní  
program ovlivnila nepřízeň počasí, proto jsme byli nuceni 
zrušit slavnostní průvod s dechovou hudbou. Moravští  
muzikanti však zahráli jak na poutní mši, tak i následně  
venku před kostelíčkem. Odpolední program zakončila  
druhá mše. Po většinu dne byli také k dispozici  
skauti z Rudy nad Moravou, kteří si pro nejmenší  
poutníky připravili tematický dětský den.
 Dovolte mi tedy jménem Spolku pro Kostelíček  
Božího Těla poděkovat všem poutníkům, kteří během 
poutního víkendu ke kostelíčku i přes nevlídné počasí  
zavítali. Ne všichni našli odvahu se poprat s bahnitým 
terénem. Veliký dík patří i dobrovolníkům, kteří se  
zapojili do příprav této pouti nebo nás podpořili jinou  
formou. Vyzdvihnout musím šikovné hospodyňky  
z Bludova i okolí, které nám pravidelně už několik let 
pečou buchty následně nabízené za dobrovolný příspěvek 
sloužící na obnovu poutního kostela. Je to opravdu  
velká pomoc. Zájem o tyto dobroty je vždy obrovský. 
 Prostředky získané ze stánkového prodeje budou 
použity na plánované opravy a udržovací práce v areálu. 
Jde zejména o již probíhající rekonstrukci varhan, která si 
vyžádá na 1,5 mil. Kč. Hotovo by mělo být už příští rok. 
 Pokud jste se letos na pouť k Božímu Tělu  
z jakéhokoli důvodu nedostali, přijměte pozvání na 
druhý letošní poutní víkend ke cti sv. Rozálie, který se  

koná v sobotu 31. srpna a v neděli 1. září. Sobota  
bude patřit posezení u piva, neděle pak s tradičním  
programem – tedy dopolední mše svatá, odpolední  
svátostné požehnání. Během neděle pak proběhne  
oblíbený Pohádkový les pro děti a po celou dobu budou  
v areálu k dispozici prodejní stánky našeho spolku.  
Těšíme se na všechny poutníky!

Karel Směšný, 
předseda Spolku pro Kostelíček Božího Těla
foto: Spolek pro Kostelíček Božího Těla, z. s.
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Celé Česko, potažmo celá Evropa, si 8. května připomíná  
konec 2. světové války. Je to jedna z největších a nejsmutnějších 
událostí historie nejen naší země.
 V tento den byl osvobozen také Bludov. Válka si vyžáda-
la oběti i z řad bludovských občanů. Pomník obětem světových  
válek, který stojí uprostřed obce, nese jmena našich  
spoluobčanů, kteří položili životy i za naši svobodu. Byli to:  
plk. Josef Březina. Petr Bezděk, Stanislav Čejka, kons. rada  
Karel Dřímal, Alois Diviš, František Homola, Alois Pavlů,  
Miroslav Ston, Vojtěch Špička, Jaroslav Špička, Adolf  

OSLAVA DNE VÍTĚZSTVÍ

SPOLKY A ORGANIZACE

POŽÁRNÍ POPLACH V MATEŘSKÉ ŠKOLE
„Hoří, hoří,“ ozvalo se v prostorách mateřské školy  
jednoho krásného červnového dne. Děti byly v okamžiku 
seřazené u dveří. Na chodbě se valil šedý kouř. „Co to je, 
ono opravdu hoří?“ slyšeli jsme z dětských úst. 
 Na zahradě dětem paní učitelka vysvětlila, že to byl 
jen cvičný požární poplach. Ale to nebylo vše. Najednou 
se ozvalo houkání. „To asi jedou hasiči,“ řekly děti.  

A opravdu, vedle mateřské školy stálo velké červené auto. 
Přijeli dobrovolní hasiči a seznámili děti se svou prací 
a výstrojí. Všichni si také mohli prohlédnout jejich auto 
plné různých překvapení a vyzkoušeli si, jaké to je, když 
se hasí požár stříkáním vody z cisterny. Tak skončil jeden 
ze zajímavých dnů v mateřské škole.

             Hana Roupová
                        foto: Hana Roupová

V sobotu 1. června 2024 jsme se rozhodli oslavit Den dětí  
cyklovýpravou. I přes soustavný déšť jsme se ráno vydali na 
vlak a rozhodli se trasu zvládnout. 
 Po příjezdu do Hanušovic se počasí naštěstí začalo  
umoudřovat a první kilometry vedly k našemu letošnímu  
tábořišti u Vysokých Žibřidovic. Dále jsme pokračovali přes  
lesní cesty na vrchol Štvanice, kde jsme zdolali i vrchol  
rozhledny a dali si oběd. Následovala příjemná cesta lesem  
okolo vodopádů Prudkého potoka až do malé vesnice Vojtíškov, 

SKAUTSKÁ CYKLOVÝPRAVA

odkud jsme sjížděli zpět do Hanušovic. Po dešti byly lesní  
cesty rozbahněné a my jsme podle toho i vypadali… To už ale  
k horské cyklistice zkrátka taky patří. Z Hanušovic už  
následovala poklidná cesta kolem trati zpět do Bludova. 
 Nakonec jsme tak v pořádku zvládli trasu, která měřila  
celých 63 kilometrů!

br. Šimon Kundrata
Junák, středisko Františka Pecháčka 

foto: Šimon Kundrata

Schwarzer a Theodor Polnar.
 A v Bludově jako by tento den neexistoval. Nejenže  
neproběhlo tradiční pietní shromáždění u Pomníku padlých  
ale ani zmínku v Bludovanu jsem nenašla. Místo toho obec  
připravuje úpravu části ulice Nová Dědina, které má „padnout 
za oběť“ posunutí památníku obětem světových válek.  
Stěhování pomníku mi připadá nemorální a neuctivé k našim 
předkům (padlým spoluobčanům). Je to pietní místo, které by 
se mělo předávat z generace na generaci. Vždyť stojí na tomto 
místě od roku 1921, tedy více než 100 let.
 Považuji za velmi neuctivé nepřipomenout si, jako dosud  
každoročně, památku padlých.

Jana Holinková



Loučení se školním rokem v MŠ
V úterý 18. června jsme prožili příjemně slunečné odpoledne na 
naší zahradě. Tradičně se konalo rozloučení se školním rokem  
a také s předškoláky, kteří po prázdninách usednou do školních 
lavic. 
 Slavnostní odpoledne zahájil pan Hegedüs s hudebním  
doprovodem a pak následoval rozpustilý program se šaškem 
Viky. V průběhu celé akce bylo zajištěno bohaté občerstvení.  
V podvečer školní zahrada utichla a patřila už jen  
předškolákům, kteří byli pasováni rytířem na školáky.  
 Pan starosta Roman Holinka všem dětem poblahopřál a děti 
z rukou paní ředitelky dostaly upomínkové dárečky. V závěru 
akce se mohli zúčastnění vyfotit s rytířem. 
 Budoucím školáčkům přejeme hodně štěstí a vám všem  
slunečné léto. A teď již hurá na prázdniny!

Za kolektiv MŠ Věra Bednářová, DiS
foto: archiv MŠ Bludov
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MŠ BLUDOV

OSLAVA DNE MATEK V MATEŘSKÉ ŠKOLE BLUDOV
I v naší mateřské škole jsme připravili pro ty nejdůležitější  
z nás – MAMINKY – k jejich významnému dni bohatý program 
na jejich oslavu. Každá maminka je výjimečná a zaslouží  
si řádně ocenit za to, co vše pro své děti dělá. 
 Všechny třídy si připravily pestrou nabídku aktivit pro  
maminky, ale mohli se přijít podívat i ostatní příbuzní dětí. 
Po slavnostním přivítání všech příchozích, pro které jsme si  
připravili nejen kávičku, ale něco dobrého k snědku, mohl  
program začít. Besídka zahrnovala různé básničky, písničky, 
taneček či scénku, při kterých se maminky nejen zasmály,  
ale ukápla i slza dojetí nad tím, co se jejich děti naučily. 
 Besídky všech tříd byly originální a více než povedené,  
proto doufáme, že budeme moci i příští rok maminky a jejich 
den oslavit společně!

Za kolektiv MŠ Bludov Kristýna Hrubá, DiS.

VÝLET DO ZOO OLOMOUC
Čtvrtek 23. května byl pro děti z MŠ Bludov plný dobrodruž-
ství, protože jsme se společně vydali do zoologické zahrady  
v Olomouci. Předpověď počasí byla zpočátku týdne nepříznivá, 
proto si děti raději do batůžků přibalily pláštěnky. Co myslíte, 
potřebovali jsme je? 
 Výletu se účastnila celá naše MŠ kromě nejmenších dětí ze 
třídy Berušky – ty si udělaly vlastní výlet po obci Bludov. Ráno 
na nás čekaly dva autobusy, protože dětí jelo opravdu hodně  
a již samotná jízda byla zážitek – děti pozorovaly okolní dění 
a těšily se na exotická zvířata. Po příjezdu na místo na nás  
čekala svačina na posilněnou a mohli jsme se po skupinách  
vydat objevovat pestrý svět zvířat. Nejvíce se dětem líbili lvi, 
opice, lemuři, ale i žraloci či žirafy.
 A co by to bylo za výlet bez suvenýrů? Na konci prohlídky 
si děti nakoupily upomínkové předměty, díky kterým si na  
krásný den vždy s radostí vzpomenou. Jak se zpívá v jedné  
písni: „Sláva nazdar výletu, výletu, výletu, nezmokli jsme a jsme 
tu, už jsme tady. Sluníčko nám svítilo, svítilo, svítilo a nám se 
tam líbilo, líbilo se!“ – to vše se nám splnilo a my se těšíme na 
další společný výlet v příštím školním roce.

Za kolektiv MŠ Bludov Mgr. Nikola Hrubá
foto: archiv MŠ Bludov
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ZAJÍMAVOSTI OBCE BLUDOV
Konec dubna a celý květen patřil krásným 
výletům po vesnici Bludov. Naše školka 
navštívila Žerotínskou hrobku, kde jsou 
uloženy kosterní pozůstatky slavného blu-
dovského rodu. Naskytla se nám rovněž 
příležitost podívat se tam, kde sídlí místní 
pan starosta, tedy na bludovskou radnici. 
Nemohli jsme vynechat ani procházku 
po obci, kde jsme si prohlédli jesenické 
domky s architektonickými prvky, kde 
děti názorně viděly rozdíl mezi památkou 
a klasickou zástavbou, případně i domy, 

ZŠ BLUDOV

KONSTRUKTÉRSKÁ AKADEMIE 2024
Robotika a informační technologie jsou oblastmi, které 
významně ovlivňují naše životy. Vzdělávání v těchto  
oborech připravuje mladou generaci na budoucnost, 
kde tyto technologie budou hrát čím dál důležitější roli. 
Kromě výuky informatiky od čtvrtého ročníku nabízíme 
dětem také kroužek robotiky, kde se děti učí progra-
movat a stavět roboty z různých typů stavebnice LEGO  
MINDSTORMS. Děti v kroužku postupně získávají  
dovednosti, které jim umožňují vytvářet své vlastní  
programy. Tyto nabyté zkušenosti tak mohly využít 
na Konstruktérské akademii, kterou začátkem června 
již počtvrté pořádala ZŠ Postřelmov. Naši školu letos 

které do památkové oblasti obce Bludova 
nezapadají. Na závěr nás čekala rekapi-
tulace všech zážitků na školní zahradě  
a vyrobení papírového domečku s atributy 
jesenických domů, jako jsou jejich typic-
ká okna či štuky. Za všechny zážitky patří 

velké poděkování paní Gabriele Flašaro-
vé, která pro nás tento bohatý program 
připravila – děkujeme a těšíme se na  
příští  rok a další společné zážitky. 

Za kolektiv MŠ Bludov  
Mgr. Nikola Hrubá

foto: archiv MŠ Bludov

reprezentovali dva vybraní kandidáti z osmé třídy, Adam 
Babnič a Matyáš Toman. Hlavním úkolem soutěžících 
bylo sestrojit vlastního robota ze stavebnice Lego, který 
co nejrychleji a nejpřesněji projede připravenou dráhou  
a v jejím cíli vystřelí curlingový kámen na terč, nejlépe  
na desítku. Hodnotil se čas, přesnost jízdy, konstrukční 
řešení a nejvyšší počet zasažených bodů. Kluci svým 
snažením ukázali nejen technické znalosti a dovednosti, 
ale také kreativitu a schopnost týmové spolupráce.  
V kategorii „pokročilí“ tak skončili na krásném druhém 
místě, za což jim patří velká gratulace.

Hana Tomanová



BĚH PO FÁBORKÁCH
Ke Dni dětí v pátek 31. května uspořádala škola pro žáky 
1. stupně tradiční běh po fáborkách. Smyslem celého 
závodu je vzájemná spolupráce, podpora a motivace všech 
členů týmu. Společně musí doběhnout do cíle a rozluštit 
tajenku z posbíraných písmen po trase. 
 Předem byli žáci rozděleni do 31 smíšených družstev 
po čtyřech až pěti běžcích. Startovali v minutových  
intervalech. Nejrychlejší družstvo uběhlo trať v čase  
28 minut a 24 sekund. O pořadí na třetím až pátém místě 
rozhodovaly sekundy. Všichni zdárně doběhli do cíle  
a dané slovo správně uhodli. Všem soutěžícím děkujeme 
za účast a výhercům gratulujeme!

Blanka Pavelková

Pořadí Družstva
Čas 

doběhu

1.
Elizabeth Králová IV. A, Vítek Jendrišák IV. B, 
Nikola Mazáková II. A, Eduard Král I. A

28:24

2.
Lea Holinková IV. B, Kristýna Měsícová III. B, 
David Kobza I. B, Adéla Holínková I. A

29:46

3.
Amálie Turková IV. A, Kryštof Kuruc IV. B, 
Eliška Slámová III. A, Stella Kvapilová II. B, 
Nela Kašparová I. A

31:43

4.
Nikol Richterová V., Alena Morávková IV. A, 
Ema Valentová II. B, Denis Schauer II. B, 
Zuzana Čepová I. A

31:47

5.
Gia Linh Nguyen V., Ludmila Švestáková IV. A,
Ivo Pospíšek III. A, Ondřej Ehler II. A, 
Johanka Kašparová I. B

31:51
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SLOVÍČKOVÝ KRÁL
Již tradičně se koncem roku na prvním stupni naší 
školy pořádá jazyková soutěž, jejíž vítěz získá titul 
„Slovíčkového krále“. Děti mají možnost poměřit své  
znalosti se spolužáky z celého ročníku. V několika úkolech 
prokáží, jak zvládají jednotlivá témata slovní zásoby. 
Zadání obsahuje jednak úkoly velmi jednoduché, v nichž 
mají žáci za úkol třeba jen doplnit chybějící písmena, 
nebo napsat překlad anglického slova, obsahuje však 
také složitější části, ve kterých děti seřazují slova do vět. 
Nejvíce bodů se však dětem daří získávat u otevřených 
zadání, kde mají napsat co nejvíce slov z daného  
tematického okruhu. Zde už je patrné, kdo opravdu slovní 
zásobu ovládá. V letošním roce se tento čestný titul 
podařilo získat těmto žákům: 
Ze třetího ročníku se stal „Slovíčkovým králem“ 
Teodor Kulhaj. 
Čtvrté ročníky zastupuje na výsostné pozici 
Radim Čmakal. 
V pátém ročníku si titul svými znalostmi vysloužil 
Daniel Flašar. 
 Všem vítězům gratulujeme a jsme zvědavi, kdo  
ovládne pomyslné trůny v příštím roce! 
 Za kolektiv vyučujících anglického jazyka  

na 1. stupni Zdeňka Kulhajová
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Přijímací řízení pro žáky 9. ročníků – 2023/2024
Přijímací řízení na střední školy a odborná učiliště  
probíhalo v letošním školním roce podle obvyklých  
kritérií  – 1. kolo 12. a 15. dubna 2024. Žáci z Ukrajiny  
měli i letos možnost požádat o prominutí jednotné 
zkoušky z českého jazyka. Zadání zkoušky z matematiky 
mohli zpracovat v ukrajinštině. Žáci s PO (podpůrným 
opatřením) si žádali (jako tradičně) o navýšení časové  
dotace na vypracování zadaných testů.
 Podstatný rozdíl byl však v podávání přihlášek  
a následné rozřazování žáků na jednotlivé střední školy  
a učiliště. Rozdíl byl i v počtu podaných přihlášek  
a v preferenci škol. Žáci si podávali přihlášky na tři 
školy (pět škol v případě oborů s talentovou zkouškou)  
a pořadím škol na přihláškách dávali najevo, kterou školu 
upřednostňují. Většina žáků zvolila podání přihlášky  
formou elektronické přihlášky (DIPSY – přihlášení přes 
elektronickou identitu), jen hrstka využila možnost výpisu 

Žáci přijatí ke studiu na SŠ a SOU  - 2023/2024
Škola Počet

Gymnázium Šumperk 5

Gymnázium Zábřeh 1

VOŠ a SPŠ Šumperk 4

VOŠ a SŠA Zábřeh 4

Střední škola řemesel  Šumperk 15

OA Šumperk 4

SOŠ Šumperk 5

SOŠ Olomouc 2

SZŠ a VOŠ zdravotnická Šumperk 2

SZŠ Cheb 1

SŠ sociální péče a služeb Zábřeh 3

SPŠ elektrotechniky a informatiky Mohelnice 2

OU a Praktická škola Mohelnice 1

Moravská SŠ Olomouc 1

SŠ gastronomie, farmářství a služeb Jeseník 2

Hotelová škola V. Priessnitze a OA Jeseník 1

SŠ a OU Cheb 1

ročník obor  počet chlapci dívky
IX. A studijní 17 2 15
IX. A učební 12 8 4
IX. B studijní 15 7 8
IX. B učební 10 8 2

celkem 54 25 29

ze systému –  hybridně (výpisem ze systému DIPSY bez 
přihlášení elektronickou identitou).
 Konečné přijetí bylo žákům oznámeno 15. května. 
Většina žáků naší školy se dostala na školu, kterou prefe-
rovala, dva žáci se dostali na školu, kterou měli uvede-
nou na druhém místě a tři žáci pak na školu na třetím 
místě. Nikdo nemusel podávat přihlášku do druhého kola 
přijímacího řízení.
 Na nižší gymnázium se letos nikdo nehlásil. Naše 
škola dosahuje v celostátním srovnání základních škol 
dlouhodobě velmi dobrých výsledků v českém jazyce  
i v matematice. Tyto informace vyplývají z přehledů 
úspěšnosti (dosaženého bodového ohodnocení) přijímacích 
zkoušek uvedených na stránkách aimos.cz. V českém  
jazyce máme velmi dobré výsledky hlavně v oblasti pravo-
pisu, skladby a tvarosloví. Zaměřit se budeme muset na 
oblast komunikace a slohu, kde jsou výsledky trochu 
slabší. V matematice dosahujeme výborných výsledků 
především v přímé a nepřímé úměrnosti, grafech, výrazech 
s proměnnou… Slabší výsledky se objevily u lineárních 
rovnic.
 Také Šumperský deník, na základě dat získaných  
z Cermatu, sestavil žebříček základních škol podle 
úspěšnosti u přijímacích zkoušek na SŠ s maturitou 
(čtyřleté obory) v našem okrese (výsledky za  
posledních pět let), ze kterého je patrné, že bludovská 
škola se v matematice umístila na třetím místě mezi  
ZŠ okresu Šumperk.   

Martina Hrdinová

MÓDNÍ SHOW TŘETÍCH ROČNÍKŮ
Móda, současné trendy, módní přehlídky světových 
značek, influenceři doporučující ten nejlepší outfit pro váš 
den – valí se to na nás prostřednictvím médií ze všech 
stran. Není tedy vůbec na škodu se v této oblasti tak 
trošku dovzdělat. Děti ze třetích ročníků se v uplynulém 
měsíci naučily anglicky pojmenovat jednotlivé kousky 
ze svého šatníku. Zvolili jsme pro to nejrůznější aktivity, 
jako je například věšení prádla dle zadání, vybavování 
skříně podle přiloženého seznamu či pátrání po barvách 
jednotlivých oděvů na školní zahradě a jejich následné 
vybarvování. Společně jsme také zvládli nacvičit  
prodejní rozhovor v obchodě. Celé naše snažení jsme 
zakončili třídní módní přehlídkou. Děti si donesly vybraný 
outfit dle vlastního vkusu, ve třídě si z lavic sestavily  
improvizované přehlídkové molo a celá show mohla  
začít. Žáci si vyzkoušeli jednak roli modelů, kteří se za 
bujarého potlesku a hudby prošli třídou, jednak i roli 
komentátorů, kteří do mikrofonu anglicky popisovali, 
jaké oblečení jejich spolužák předvádí. Všichni jsme si to 
náramně užili a opět se během toho všeho něco nového 
naučili! Děkujeme dětem za jejich nápaditost a nadšení.
     Zdeňka Kulhajová
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JAZYKOVÝ KURZ – LONDÝN
Jak jinak zakončit mnohaleté studium anglického jazyka 
než návštěvou Anglie? V rámci pravidelného jazykového 
kurzu devátých ročníků se letos podařilo škole zorga-
nizovat zájezd do Londýna, na kterém se děti seznámily 
s významnými památkami tohoto města, s jeho pestrou 
kulturou, a především mohly zužitkovat své nabyté  
dovednosti a vyzkoušet si komunikovat s rodilými  
mluvčími. Od školy jsme se v pondělních brzkých  
ranních hodinách vydali přes Německo, Nizozemí, 
Belgii a Francii k přístavu Calais, odkud jsme dále 
pokračovali trajektem. Přálo nám štěstí, moře bylo 
poklidné a my si tak mohli vychutnat nádherný 
východ slunce v pozadí impozantních křídových útesů.
Hned první den v Londýně byl velmi pestrý, především 
z hlediska dopravy. Přepravili jsme se z modernější části 
Londýna, kde se nachází O2 aréna, lanovkou nad řekou  
Temži. Naskytly se nám opravdu krásné výhledy na  
mrakodrapy, jako je The Shard nebo St. Mary Axe. Dále  
jsme se vydali lodí po řece směrem k Greenwich-
skému parku, kde jsme překročili nultý poledník  
a prohlédli si Královskou observatoř. V odpoledních 

hodinách jsme obdivovali královské korunovační  
klenoty ve slavném Toweru, prošli se po Tower Bridge 
a Milenium Bridge, zhlédli jsme obnovenou budovu 
Shakespearova divadla The Globe a svoji prohlídku 
jsme zakončili u Saint Paul´s Cathedral. Večer byly děti 
ubytovány v rodinách ve východní části Londýna. Zde 
měly jedinečnou možnost vyzkoušet své konverzační 
dovednosti a také poznat způsob života zdejších lidí.
Druhý den jsme vyrazili za zábavou. Čekala nás návštěva 
muzea voskových figurín, kde měly děti připraveno 
nejedno setkání se slavnými herci, zpěváky, sportovci, 
dokonce i selfíčko se členy královské rodiny bylo 
možné. Zábavná byla také jízda malými anglickými 
taxíky, ve kterých jsme projeli anglickou historii, 
či 4D kino s tematikou oblíbených postav Marvelu.  
V odpoledních hodinách jsme navštívili Londýnské  
muzeum a večer se opět navrátili ke svým anglickým  
rodinám.Třetí den nás autobus zavezl do Windsoru,  
jednoho z nejkrásnějších královských sídel, které jsme 
celé prošli. Polovina z nás následně strávila odpoledne 
v nedalekém Legolandu, kde jsme navštívili spoustu 
zábavných a interaktivních atrakcí. Druhá polovina 
pak zažila spoustu strašidelných chvilek při procházce 
londýnským podzemím „London Dungeon“. Zde na 
děti čekali herci, kteří je velmi poutavou formou sezná-
mili s děsivou historií Londýna: přes požáry, mor, 
čarodějnické procesy až po řádění Jacka Rozparovače.
Poslední den v Anglii jsme pak začali procházkou od 
Cleopatra´s Needle až k Buckinghamskému paláci. 
Navštívili jsme také Picadilly Square, Národní galerii, 
China town, Covent Garden a za zmínku stojí rovněž  
i Westminister Abbey, kde jsme se prošli nádherně  
klenutými chodbami, kterých využili filmaři při natáčení 
filmů o kouzelníkovi Harry Potterovi. Nechyběla ani 
procházka kolem parlamentu s ikonickou věží mylně 
nazývanou podle zvonu v ní ukrytém „Big Ben“, jízda 
slavným autobusem „double deckerem“ či londýn-
ským metrem. Děti zkrátka vyzkoušely vše, co jim toto 
úžasné město nabízelo. Celé naše putování jsme zakončili  
vyhlídkovou jízdou na London Eye, kde jsme tomuto 
městu symbolicky zamávali a vydali se na zpáteční cestu.
Věříme, že se dětem zájezd líbil a že si z něj  
odnesou mnoho krásných vzpomínek a zkušeností.
     Zdeňka Kulhajová

ZOUBKY JAKO PERLIČKY
Již od útlého věku se děti doma učí základům osobní  
hygieny. K nim bezesporu patří správné mytí rukou  
a pravidelná zubní hygiena. Kdo by nechtěl mít zoubky 
jako perličky? 
 Během března až května 2024 navštívila žáky jedno- 
tlivých ročníků prvního stupně paní zubařka Hana  
Kupková. Nejprve si s dětmi povídala o důležitosti den-
tální hygieny. Vysvětlila jim, co se děje v dutině ústní, 
když člověk řádně nepečuje o svůj chrup. Ukázala jim, 
jaký správný zubní kartáček mají používat. Dostaly také 
užitečné rady, jak si chrup udržet co nejdéle zdravý. 
 Po teoretické části následovala část praktická. Správnou 
techniku čištění zubů si žáci nejprve ukázali na modelu 
a potom si ji vyzkoušeli sami na sobě pomocí vlastních 
kartáčků. Všichni se snažili, aby to dělali co nejlépe.  
Slíbili, že budou o své zuby pravidelně dvakrát denně 
pečovat.
 Během besedy žáci kladli paní zubařce zajímavé  
otázky. Byli moc šikovní a hodně toho již věděli. Příští rok 
si vše znovu připomeneme. 

Blanka Pavelková
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ŠKOLA V PŘÍRODĚ
Letošní žáci páté třídy se v květnu vydali do nedalekého 
Mladoňova na školu v přírodě. Je to obec obklopená  
krásnou přírodou, odevšud se ozývá bučení krav či hýkání 
osla, který nám dával tímto způsobem každý večer dobrou 
noc.
 Počasí nám přálo, proto se většina aktivit odehrávala 
ve venkovním prostředí, ať už přímo v areálu Ekologic- 
kého centra, nebo v jeho blízkém okolí. Společným 
znakem byly živly – voda, země, vítr a oheň.  Děti  
plnily nelehké úkoly vyžadující důvtip, spolupráci v týmu, 
určité znalosti, ale často také hbitost, mrštnost, rychlost  
a obrovské soustředění.
 V rámci pobytu jsme se také vydali na vyhlídku  
zvanou „Mrtvý muž“, celou dobu nám dělal společnost 
pejsek Sanny, který byl pro děti trošku zpestřením. Děti 
se dozvěděly spoustu nového, zajímavého, utužily své 
vzájemné vztahy a poznaly se především v jiném prostředí, 
než je to „naše“ – školní.
 Během pobytu jsme také hráli AZ kvíz, opékali 
špekáčky a na úplný závěr pobytu nesměla chybět  
diskotéka, na které to někteří pěkně rozbalili. Která 
písnička jednoznačně u páťáků vede? No přeci „Pedro“, 
což nám, dřívěji narozeným, už připomíná pouze známou 
žvýkačku. Ať už je to jak chce, školu v přírodě si všichni 
užili a ve zdraví jsme zase zavítali rádi zpět do svých 
domovů.
   Kateřina Verebelyová

Bludovská škola v pátek 14. června uspořádala slavnostní 
vyřazení žáků devátých ročníků. Během odpoledne 
se přišli rodiče a přátelé dětí podívat na jejich třídní  
vystoupení. Celý program zahájilo hudební představení 
Emmy Kašparové a Vítka Skoumala. Emma zazpívala 
známou melodii z muzikálu Noc na Karlštejně  
a Vítek ji k tomu doprovodil na klavír. Následovala 
polonéza obou ročníků a slavnostní projevy paní  
ředitelky a pana starosty, v nichž zaznělo mnoho  
povzbudivých slov a přání do budoucího studia. Během 
ceremoniálu, při kterém žáci dostali absolventské šerpy 
a sadu památečních třídních fotografií, se pak diváci  
z úst moderátorů Daniela Špičky a Samuela Franczyka 
dozvěděli, kam se budou žáci dále ubírat v jejich  
budoucím studiu. Doprovodný program celého odpoledne 
zahájila mažoretkovým sólem žačka 1. ročníku Dita  

SLAVNOSTNÍ VYŘAZENÍ ŽÁKŮ 9. ROČNÍKŮ
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Fojtová. Následovala taneční vystoupení čtvrťaček  
s pompony pod vedením Jany Tomanové a taneční  
skupinové představení dětí ze 2. a 3. třídy v režii  
Blanky Pavelkové a Kateřiny Holzmannové. Úžasná  
byla také světelná show v podání dívek z 8. třídy pod  
vedením pana učitele Ondřeje Drtila. Nesmíme zapome-
nout ani na orientální tanečnice z řad šesťaček, které na 
jejich vystoupení připravila Kateřina Gieslová a děkujeme 
také skupině mažoretek Galaxie X ze Šumperka, které  
vystoupily v závěru celé akce. I samotná třídní  

„rozlučková“ vystoupení byla letos velmi zdařilá,  
všichni se dobře bavili, ukáplo i mnoho slziček dojetí.
 A my našim letošním absolventům na jejich budoucí 
cestě za vzděláním a novými dovednostmi přejeme  
mnoho úspěchů!
 Tímto bychom rádi také poděkovali všem, kteří se na 
realizaci letošního rozloučení podíleli.
   Zdeňka Kulhajová, Natálie Navrátilová 

(třídní učitelky 9. ročníků) 
foto: archiv ZŠ Bludov


